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TECHNISCHE VRAGEN VOORJAARSNOTA 2016, PERSPECTIEFNOTA 2017-2020 
EN OMBUIGINGSPLAN 2016-2019 
 
Inleiding 
Wij hebben de leden van de raad de gelegenheid gegeven technische vragen te stellen over de 
Voorjaarsnota 2016, de Perspectiefnota 2017-2020 en het Ombuigingsplan 2016-2019. De fracties van het 
CDA, de SP, de ChristenUnie, de PvdA, de GBS en Mellies hebben van die mogelijkheid gebruik gemaakt. 
In dit document zijn alle vragen en antwoorden opgenomen.  

 
CDA  
 
VOORJAARSNOTA 

 
1. Welzijn en Zorg 
 

1. Vraag 
Pagina 3. Indicator wijkgericht werken. 
Waarom zijn een 2-tal wijkbudgetten (tot op heden) niet beschikbaar gesteld?  
 
Antwoord 
Een tweetal wijkbudgetten is later beschikbaar gesteld dan gebruikelijk, in verband met late aanlevering 
van en/of vragen over de verantwoording van het voorgaande jaar.  
 
2. Wonen en Voorzieningen 
 

2. Vraag 
Pagina 7, Pilot Vledderveen. “De provincie Groningen wil alle witte gebieden in de provincie Groningen 
voorzien van snel internet.” 
Welke gebieden in onze gemeente zijn nog een zogenaamde ‘wit gebied’? 
 
Antwoord 
Witte gebieden zijn plaatsen waar minder dan 30Mbit beschikbaar is en waar geen enkele marktpartij 
binnen 3 jaar uitrol van breedband gepland heeft. In onze gemeente gaat het om 945 aansluitingen. Het 
betreft met name de gebieden buiten de bebouwde kommen en Vledderveen.  
 
4. Economie en Arbeidsmarkt 
 

3. Vraag 
Pagina 13, Intensivering grensoverschrijdende samenwerking. ‘… op het gebied van werkgelegenheid is 
samenwerking waardevol en is continuering daarom gewenst.” 
We zijn de opbrengsten van deze samenwerkingen? Hoeveel mensen uit onze gemeente werken er op 
dit moment in Duitsland?  
 
Antwoord 
De beoogde meerwaarde van het project is vergrote slagkracht en inzet van gevarieerdere ervaring en 
mogelijke bijdragen in financiële zin (EU subsidie). Het project stimuleert samenwerking op allerlei 
thema’s van tweetalig onderwijs, tot recreatie en toerisme. Een van die thema’s is de arbeidsmarkt. Dat is 
voor ons de reden om de samenwerking voort te willen zetten.     
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De coördinatie voor de bemiddeling naar werk in Duitsland voor inwoners die onder de Participatiewet 
vallen verloopt in Oost-Groningen via het TDC in Oldambt. Dit jaar hebben wij tot nu toe via de TDC ‘s 
Oost-Groningen totaal 18 mensen bemiddeld naar werk in Duitsland. Vanuit Stadskanaal zijn dat er 2 
geweest.  
 
OMBUIGINGSPLAN 
 

1. Welzijn en Zorg 
 

4. Vraag 
Pagina 3. Punt 42, Algemeen Maatschappelijk Werk. “In 2015 is het uitdelen van de waardering voor het 
eerst uitgevoerd en was er sprake van een forse onderbesteding. Veroorzaakt door laag bereik van de 
doelgroep.” 
Wat ligt er ten grondslag aan het laag bereik van de doelgroep?  
 
Antwoord 
Per 1 januari 2015 is de organisatie van de mantelzorgwaardering als taak overgegaan naar de 
gemeenten. In tegenstelling tot de Sociale Verzekeringsbank (SVB) die tot 2014 het 
mantelzorgcompliment landelijk organiseerde, beschikken wij (nog) niet over veel adresgegevens om 
mantelzorgers te kunnen benaderen.  
Door een oproep in de media is de nieuwe gemeentelijke regeling in 2015 onder de aandacht gebracht. 
Dit kon pas vanaf het afgelopen najaar, nadat er hierover een besluit was genomen. De tijd voor 
mantelzorgers om zich te melden voor de Blijk van waardering 2015 was daardoor erg kort. We gaan er 
van uit dat de onbekendheid met de regeling voor een laag gebruik heeft gezorgd. Dit zal naar 
verwachting jaarlijks verbeteren ook al omdat de aanmelding vanaf 2016 het gehele jaar door kan 
plaatsvinden. 
 
2. Wonen en Voorzieningen 
 

5. Vraag 
Pagina 6. Punt 12, Wegen. “Het is toegestaan een deel van de veegkosten (algemeen geaccepteerd 20%), 
onder de rioolheffing te brengen. Dit heeft een stijging van de rioolheffing tot gevolg.”  
Met welk bedrag stijgt de rioolheffing per huishouden? 
 
Antwoord 
Met het toerekenen van de veegkosten aan de rioolheffing wordt € 30.000,00 van de kosten gedekt 
vanuit een verhoging van de rioolheffing. Uitgaande van ca. 15.000 woningaansluitingen betekent dit per 
huishouden een lastenverzwaring van circa € 2,00.  
 

6. Vraag 
Pagina 6. Punt 12, Wegen. “Het sluiten van buitenwegen voor normaal verkeer kan een besparing op 
onderhoud opleveren. Wij onderzoeken welke wegen hier mogelijk voor in aanmerking komen.”  
Welke wegen worden hiermee bedoeld? 
 
Antwoord 
Zoals vermeldt moet dit nog onderzocht worden. Een en ander hangt ook af van de kwaliteit van de 
verharding. 
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7. Vraag 
Pagina 6, Punt 13, Wijkbeheer. “Verkoop of in gebruik geven van groenstroken bij aanwonenden kan een 
besparing op onderhoud opleveren (minder areaal om te onderhouden). Wij gaan inventariseren waar dit 
mogelijk is, in afwachting van de uitkomst wordt de besparing p.m. geraamd.” 
Wie bepaalt welke groenstroken kunnen worden verkocht. 
 
Antwoord 
Ons college bepaalt welke groenstroken worden verkocht. Een en ander is afhankelijk van de 
aanwezigheid van kabels en leidingen, kwaliteit aanwezige groen en stedenbouwkundige structuur. 
 

8. Vraag 
Pagina 6, Punt 29, Sport. “Wij stellen voor onderzoek te doen naar de noodzaak van de voeding van de 
reserve Sportvelden.”  
Hoe groot is heden reserve sportvelden? 
 
Antwoord 
Per 31 december 2015 bedraagt de omvang van de reserve € 124.800,00.  
 
3. Jeugd en Educatie 
 

9. Vraag 
Pagina 8, Punt 20. Lokaal onderwijsbeleid. “Wij willen onderzoeken of op het totale budget voor 
onderwijsachterstandbeleid een structurele besparing mogelijk is.”  
Wat zijn de consequenties van deze besparing? Wat gaan we (dan) minder of anders uitvoeren?  
 
Antwoord 
De gemeente heeft de voorschoolse educatie belegd bij het peuterspeelzaalwerk. Hiervoor is gekozen 
omdat tot de rond de 240 peuters die de peuterspeelzaal bezoeken het grootste gedeelte van de door de 
GGD geïndiceerde doelgroeppeuters (84,7%) behoort. Op dit moment bestaat het beschikbare budget 
voor Onderwijsachterstanden uit vier componenten: 
a. een specifieke uitkering van het rijk. Dit is geoormerkt geld dat bij niet (rechtmatige) besteding terug 

moet naar het rijk (€ 413.000,00); 
b. een tijdelijke verhoging van de specifieke uitkering met € 36.000,00 voor het bevorderen van de 

taalvaardigheid van de didactisch medewerkers. Het rijk heeft recentelijk zwaardere taalnormen 
gesteld aan didactisch medewerkers die werkzaam zijn in de voorschoolse educatie. Het rijk wil 
vooruitlopend op de nieuwe uitstroom van didactisch medewerkers vanuit de aangepaste opleidingen, 
dat ook het zittende personeel gaat voldoen aan de nieuw taaleisen. Dit betekent dat daar waar nodig 
bijscholing moet worden aangeboden. De extra middelen van het Rijk zijn hiervoor bedoeld;   

c. een uitkering via het gemeentefonds op grond van de Wet Ontwikkelingskansen door Kwaliteit en 
Educatie (Wet OKE € 89.100,00); 

d. reguliere gemeentelijke middelen (€ 74.900,00). 
 
Op 18 april 2016 is de kadernota Lokaal Onderwijs Beleid (LOB) Talent Centraal door uw raad vastgesteld. 
Hierin is al aangegeven dat er met betrekking tot peuterspeelzaalwerk en voorschoolse educatie 
meerdere ontwikkelingen spelen, die financiële consequenties kunnen hebben voor de gemeente.  
Komend 1½ jaar moet duidelijk worden of de door het Rijk ingezette ontwikkelingen ook zoveel extra 
middelen opleveren dat dit per saldo een voordeel oplevert voor de gemeente. 
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6. Bestuur en Dienstverlening 
 

10. Vraag 
Pagina 12, Punt 04. Externe communicatie. “Wij stellen voor om € 10.000,00 op het budget van totaal 
€ 68.500,00 te bezuinigen.” 
Wat zijn de concrete gevolgen voor de externe communicatie door deze bezuiniging? 
 
Antwoord 
In 2015 is de gemeentelijke pagina van eens per twee weken naar eens per maand gegaan. 
De gemeente is al enige tijd terughoudend met adverteren en blijft dat zo houden. Het budget blijft 
toereikend om aan de promotie van Stadskanaal te werken. 
 

11. Vraag 
Pagina 13, Punt 11. Openbare orde en veiligheid.  
Hoeveel van onze inwoners hebben zich aangemeld bij Burgernet? 

 
Antwoord 
Stadskanaal heeft op 31 maart 2016 4.114 Burgernet deelnemers. Dat is 12,5 % van de inwoners.  
Het gemiddelde aantal deelnemers per gemeente in Groningen is 11,6 %. 
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SP  
 

VOORJAARSNOTA 
 
3. Jeugd en Educatie 

 
12. Vraag 

Pag 11. Laatste alinea. Over Stichting Primenius. 
Graag wat meer uitleg hierover.    
 
Antwoord 
Gemeenten die zelf openbare basisscholen in stand houden moeten zich eens in de vijf jaar 
verantwoorden over de uitgaven die zij ten behoeve van deze scholen hebben gedaan. Wanneer blijkt dat 
zij meer geld aan het openbaar onderwijs hebben besteed dan dat er via de rijksvergoeding hiervoor 
beschikbaar is gesteld, ontstaat er voor andere (bijzondere) schoolbesturen met basisscholen in de 
gemeente een recht op doorbetaling van het meerdere. 
 
Tot 1 januari 2008 was onze gemeente nog zelf het schoolbestuur over het openbaar basisonderwijs. Eens 
in de vijf jaar moest dan ook door ons college het eventuele overschrijdingspercentage van de uitgaven 
van het openbaar basisonderwijs worden vastgesteld. De laatste keer dat dit moest gebeuren was de 
periode 2006-2010 en betrof dit alleen nog de jaren 2006 en 2007. Uit de doorlichting van de financiën 
bleek dat er over deze periode geen sprake was van een overschrijding. Het overschrijdingspercentage is 
door het college vastgesteld op nul %. Het schoolbestuur Primenius heeft hiertegen bezwaar aangetekend 
bij de Provinciale Staten en gepleit voor een overschrijdingspercentage van 11,34%. Daar is het college in 
het gelijk gesteld en het overschrijdingspercentage opnieuw op nul procent vastgesteld. Primenius is 
vervolgens recent in beroep gegaan bij de rechtbank Noord Nederland. Het schoolbestuur is van mening 
dat meerdere uitgaven alsnog zouden moeten meetellen bij het bepalen van het overschrijdingsbedrag en 
dat er daardoor sprake zou zijn van een overschrijdingspercentage van zelfs 16,46%. 
 
Op dit moment is niet duidelijk of en in welke mate de rechtbank meegaat met de redenatie van 
Primenius. Indien de rechtbank dus besluit Primenius op alle aangedragen onderdelen in het gelijk te 
stellen zou een doorbetalingsverplichting kunnen ontstaan van maximaal € 2,4 miljoen aan alle bijzondere 
onderwijsbesturen. Wij achten dit risico erg klein.  
 
Tegen een voor ons negatief besluit van de rechtbank gaan wij in hoger beroep.  
 

13. Vraag 
Pag 12. Eerste alinea over onderwijsachterstand. 
Hoeveel bedraagt de bijdrage momenteel? Om hoeveel kinderen gaat het? Hoeveel didactische 
medewerkers betreft het, wat is hun kwalificatie?  Krijgen de didactische medewerkers zelf scholing of 
worden er hoger opgeleiden aangetrokken? Graag meer uitleg hierover.                                                                                                                                                                          
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 9 (CDA). 
 
4. Economie en Arbeidsmarkt 
 

14. Vraag 
Op pagina 13, onder "indicator arbeidsparticipatie" staat dat het aantal plaatsen beschut werken op 0 
staat. Betekent dit dat er geen beschutte werkplaatsen zijn?  
Daarnaast staat het aantal afspraakbanen overheidssector ook op 0. Wordt deze nog ingevuld? 
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Antwoord 
Op dit moment zijn er nog geen beschutte werkplekken ingevuld. Er zijn vanaf 1 januari 2015 overigens 
ook nog geen indicaties beschut werken bij het UWV aangevraagd. 
   
Het aantal gerealiseerde afspraakbanen binnen onze gemeente voor de gehele overheidssector is nog 0. 
Binnen onze gemeentelijke organisatie zijn overigens wel plannen in ontwikkeling om in 2016 een aantal 
hiervan te realiseren.  
 

15. Vraag 
Pag 15, onderaan. 
Met wie heeft de gemeente een garantstellingovereenkomst betreffende Tinnegieter.  
 
Antwoord 
Met Cinq BV. 
 
5. Ruimte en Milieu 
 

16. Vraag 
Pag 16:   
ODG 
Er wordt 1 mogelijkheid genoemd, nl. het opschorten van de 10% taakstelling. Welke zijn de andere 
mogelijkheden? 
 
Antwoord 
De interim directeur heeft de opdracht van het dagelijks bestuur van de ODG gekregen een verbeterplan 
ODG op te stellen. In dat verbeterplan worden de verschillende mogelijkheden uitgewerkt.  Het DB heeft 
aangegeven het verbeterplan nog voor de zomer te willen ontvangen. 
 

17. Vraag 
Pag. 16: 

Bodem. 

Is al bekend hoeveel de gemeente Stadskanaal moet gaan bijdragen in de saneringskosten? 
Is de veroorzaker nog aansprakelijk te stellen? 
 
Antwoord 
Er zijn nog geen saneringskosten bekend aangaande de A-weg 16/17. Op dit moment wordt in opdracht 
van de provincie Groningen een bestek opgesteld, waarna de sanering kan worden aanbesteed. Zodra er 
kosten bekend zijn zal de provincie ons om een bijdrage verzoeken. Omdat de verontreiniging voor 1987 
is ontstaan is er geen veroorzaker meer aan te spreken. De huidige eigenaar draagt overigens wel bij in de 
saneringskosten. 
 
Algemene dekkingsmiddelen en onvoorzien 
 

18. Vraag 
Aflossing lening Enexis. 
Klopt het dat de gemeente zowel aandelen bezit ( 568.464 stuks a 1€ ) als een achtergestelde lening  
( 461.500,- € ) aan Enexis, en dat enkel de laatste nu aan onze gemeente afgelost wordt? 
Worden de rentebedragen over de jaren 2016 /2019 inderdaad in 1 keer uitbetaald, dus ook per 31 
december 2016?    ( het staat er wel zo, maar de tabel suggereert wat anders) 
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Antwoord 
Het klopt dat de gemeente zowel aandelen als een achtergestelde lening bezit en dat de lening wordt 
afgelost. De rentebedragen over de jaren 2016 tot en met 2019 worden in 1 keer uitbetaald op 31 
december 2016 maar worden in de jaren 2017, 2018 en 2019 jaarlijks verantwoord in de exploitatie.  
Dit wordt zichtbaar gemaakt in de tabel.   
 
Paragraaf weerstandsvermogen en risicobeheersing 
 

19. Vraag  
In de begroting 2016 staat de sanering van het terrein van de voormalige gasfabriek als risico vermeld.  
Is er inmiddels iets meer bekend over de juridische procedure en dus over het risico voor de gemeente?  
 
Antwoord 
In opdracht van de rechtbank is deskundigenonderzoek uitgevoerd. Op 29 juni 2016 staat het onderwerp 
bij de rechtbank weer op 'de rol'. 
 

20. Vraag  
Lokaal onderwijsbeleid: Stichting Primenius. 
Graag meer uitleg. En hoe groot is het bedrag ivm dit doorbetalingsrisico? 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 12 (SP). 
 
Paragraaf bedrijfsvoering 
 

21. Vraag  
In hoeverre wordt er, met het oog op herindeling, bij deze investering rekening gehouden met de 
systemen in Veendam en Pekela, uniformiteit?  
 
Antwoord 
Met de investering is rekening gehouden met toekomstige ontwikkelingen. 
De systemen zijn flexibel, schaalbaar en eventueel eenvoudig in zijn geheel te verplaatsen. 
De gebruikte technieken zijn gestandaardiseerd zoals deze in de regel ook door Veendam en Pekela 
worden gebruikt.
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Christen Unie 
 
VOORJAARSNOTA 
 
1. Welzijn en Zorg 
 

22. Vraag 
Eigen bijdrage (pagina 6): 
Hoeveel euro heeft de gemeente als eigen bijdrage Wmo in 2015 geïncasseerd? 
 
Antwoord 
Afgerond is in 2015 € 759.000,00 gerealiseerd. Dit is iets meer dan geraamd  (€ 758.000,00).  
 
2. Wonen en Voorzieningen 
 

23. Vraag 
Subsidieaanvraag integrale aanpak Musselkanaal (pagina 9):  
Is € 6.000 voor ons als gemeente en dus ook € 6.000 voor Lefier? Of draagt Lefier 50% van € 6.000 bij? Zo 
ja, dan klopt de € 18.000,- niet? 
 
Antwoord 
Lefier draagt 50% van € 6.000,00 is € 3.000,00 bij. Het totaal komt dan op € 6.000,00 
(centrumontwikkeling) + € 9.000,00 (evaluatie wijkgericht werken) + € 3.000,00 (Musselkanaal) = 
€ 18.000,00.  
 

24. Vraag 
Doortrekken Nederlandlaan (pagina 10): 
Het gaat om een relatief korte doortrekking. Kunt u aangeven hoe de € 241.000,- zijn opgebouwd?  
 
Antwoord 
Betreft de aanlegkosten van de weg, het groen, de openbare verlichting en het maken van de aansluiting 
op de Europalaan. 
 
3. Jeugd en Educatie 
 

25. Vraag 
Vijfjaarlijkse afrekening (pagina 11):  
Wat zouden de consequenties van de hoger beroepszaak kunnen zijn? 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 12 (SP). 
 
4. Economie en Arbeidsmarkt 
 

26. Vraag 
Tinnegieter (pagina 15): 
Hoe ziet de onderliggende overeenkomst eruit? Hoe lang loopt deze nog? 
 
Antwoord 
De gemeente heeft een garantstelling afgegeven voor de huur van 10 units voor een bedrag van maximaal 
€ 50.000,00 per jaar. De looptijd van de overeenkomst is tot mei 2017. 
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5. Ruimte en Milieu 
 

27. Vraag 
Omgevingsdienst Groningen (pagina 16): 
Wat is het risico voor de dienstverlening van de ODG om de taakstelling van 10% te handhaven? 
 
Antwoord 
Het risico voor de dienstverlening van de ODG is dat zij de jaaropdrachten van de opdrachtgevers niet 
volledig kunnen realiseren. Ze zullen dan te weinig uren beschikbaar hebben om alle werkzaamheden uit 
te voeren. 
 
Het risico voor de gemeente Stadskanaal is: 
1. de ODG kan niet voldoen aan de jaaropdracht 2016. Onze jaaropdracht is gebaseerd op het beleid dat 

door uw raad is vastgesteld; 
2. wij zullen eventueel extra gelden beschikbaar moeten stellen zodat de ODG extra kan inhuren om wel 

aan onze jaaropdracht te voldoen of met minder inzet genoegen moeten nemen.  
 

28. Vraag 
Bodem (pagina 16):  
Heeft u enig zicht op hoeveel het financiële risico is? 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 17 (SP). 
 
6. Bestuur en Dienstverlening 
 

29. Vraag 
Windpark (pagina 20): 
Hoeveel euro heeft de gemeente al uitgegeven aan de lobby tegen het windpark? 
 
Antwoord 
De uitgaven ten aanzien van windpark De Drentse Monden en Oostermoer bedragen € 64.000,00. 
Dit bedrag is als volgt opgebouwd: 
Draagvlakonderzoek € 13.000,00 
Maatschappelijke Kosten Baten Analyse (MKBA) € 11.000,00 
Bijdrage onderbouwing Zonkoloniën € 7.500,00  
Lobby-werkzaamheden € 20.000,00 
Verspreiding zienswijze en advertentie € 9.000,00 
Juridisch advies € 3.500,00 
 
PERSPECTIEFNOTA 
 
3. Jeugd en Educatie 
 

30. Vraag 
Onderwijsachterstand (pagina 10):  
3% op achteruit gaan; wat houdt dit in? Of te wel; wat is nu het OAB budget? 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 9 (CDA). 
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Algemene dekkingsmiddelen en onvoorzien 
 

31. Vraag 
Informatievoorziening en automatisering (pagina 12): 
U geeft aan dat het aantal applicaties dat door de functioneel beheerders wordt beheerd met 50% is 
gestegen. Hoeveel van deze applicaties zijn SAAS (Software As A Service) en worden extern gehost? 
Hoeveel van deze applicaties kunnen (technisch) extern beheerd worden waarbij de interne functioneel 
beheerlast geminimaliseerd wordt? 
 
Antwoord 
De applicaties die door functioneel applicatiebeheerders worden beheerd worden allen intern gehost, dus 
op de ICT Infrastructuur van de gemeente Stadskanaal. Uit recent onderzoek (voorjaar 2016) is gebleken 
dat extern hosten op dit moment financieel niet opportuun is voor de gemeente.  
Daarnaast heeft het extern hosten van applicaties geen invloed op de functioneel beheer last. Functioneel 
beheer richt zich namelijk op het aanpassen van functionaliteiten binnen applicaties voor de 
gemeentelijke organisatie, de autorisaties en instructie en begeleiding van de gebruikersorganisatie. 
 
Financiële beschouwingen 
 

32. Vraag 
Incidentele weerstandscapaciteit (pagina 17, paragraaf incidentele weerstandscapaciteit, laatste punt bij 
opsomming):  
Beklemde reserve aandelen Essent € 2.500.000. Hier staat bij “Schoolgebouw Engelandlaan”. Hoe moeten 
we dit zien? 
 
Antwoord 
De gevolgen van de aankoop van het schoolgebouw zoals door de raad bekrachtigd op 30 mei 2016.  
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PvdA 
 
VOORJAARSNOTA 

 
1. Welzijn en Zorg 

 
33. Vraag 

Blz. 5. Begeleiding, kortdurend verblijf en persoonlijke verzorging. 
In de najaarsnota 2015 is de raming voor het persoonsgebonden budget incidenteel met 
€ 300.000,00 verlaagd. Op basis van de definitieve realisatie in 2015 en de eerste maanden in 
2016 verwerken wij dit voordeel nu structureel in de begroting. 
 
De fractie wil graag weten wat de oorzaak is. 
 
Antwoord 
De raming van het persoonsgebonden budget is gebaseerd op het continuïteitsarrangement 22 Groninger 
gemeenten in 2015. Voor de berekening van het financieel kader van het continuïteitsarrangement zijn 
voormalige AWBZ gegevens van het Rijk gebruikt. Deze gegevens wijken behoorlijk af van de werkelijke 
situatie. Bij de samenstelling van de begroting 2016 was dit nog niet bekend. 
Zoals in de najaarsnota 2015 is aangegeven vielen de kosten ook lager uit door (landelijke) besluitvorming 
over instroom in de WLZ in plaats van in de Wmo. We zagen dit terug in een lager gebruik van het 
persoonsgebonden budget. Voor deze maatregel zijn wij gekort op de integratie-uitkering sociaal domein.  
 

34. Vraag 
Blz. 6. Eigen bijdrage. 
Voor de verstrekking van zorg in natura of een persoonsgebonden budget vragen wij van cliënten 
een eigen bijdrage. De eigen bijdrage is inkomensafhankelijk en wordt geïnd door het CAK. Het 
CAK sluist de eigen bijdragen vervolgens door naar de gemeenten. In de begroting is voor de 
eigen bijdragen een opbrengst geraamd van € 271.000,00. Deze raming is gebaseerd op het 
aantal cliënten met begeleiding. Zoals in de najaarsnota 2015 is aangegeven wordt maar een klein 
deel van dit bedrag ontvangen. Volgens het CAK komt dit vooral omdat veel cliënten een 
samenloop van meerdere producten heeft, bijvoorbeeld huishoudelijke hulp en begeleiding. De 
klant betaalt in dat geval een maximale periode- bijdrage (gerelateerd aan het inkomen) voor beide 
producten gezamenlijk. De eigen bijdrage voor het onderdeel begeleiding wordt dan niet of maar 
gedeeltelijk opgelegd. Het structureel nadeel bedraagt € 250.000,00. 
 
De fractie wil graag weten of dit niet bekend was. 
 
Antwoord 
De gegevens op cliëntniveau (en dus ook de effecten van stapeling van voorzieningen) waren nog niet 
bekend en konden niet worden voorzien bij het opstellen van de begroting. 
Daarnaast is de raming van de eigen bijdrage nog gebaseerd op het continuïteitsarrangement 22 
Groninger gemeenten in 2015. Zoals bij vraag 33 is toegelicht ligt het PGB gebruik lager dan waarmee in 
het continuïteitsarrangement vanuit is gegaan. Hierdoor ontvangen wij ook minder eigen bijdragen. Bij de 
samenstelling van de begroting 2016 was dit nog niet bekend. 
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2. Wonen en Voorzieningen 
 

35. Vraag 
Blz. 7. Reactivering spoorlijn 
De Spoorwegwet is aan wijzigingen onderhevig. De lijn Veendam-Stadskanaal is geen hoofdspoor 
maar een toeristisch spoor. Dat betekent dat Prorail wettelijk niet het beheer en onderhoud doet 
van deze lijn zoals ze dat wel doet voor het hoofdspoor. De provincie Groningen is 
verantwoordelijk voor het beheer en onderhoud. Ook dat is nieuw. De STAR mag als toeristisch 
gebruiker van het spoor niet op het hoofdspoor rijden. Om personenvervoer mogelijk te maken op 
zowel het hoofdspoor als op het toeristisch spoor moet het toeristisch spoor aan bepaalde eisen 
voldoen zoals die ook gelden voor het hoofdspoor. Anders mag het personenvervoer van 
Stadskanaal niet verder dan Veendam rijden. De provincie Groningen heeft daarom Prorail 
gevraagd de planuitwerking en het beheer en onderhoud van het traject Veendam-Stadskanaal op 
zich te nemen. Echter Prorail moet op bestuurlijk niveau nog besluiten nemen of Prorail ook 
beheer en onderhoudstaken van spoorlijnen zijnde niet hoofdspoor op zich wil nemen. Ten aanzien 
van de STAR wil deze ook zekerheden om in de toekomst met de stoomtrein als toeristisch 
gebruiker op de lijn naar Veendam te mogen rijden. De spoorlijn is in eigendom van de STAR. 
Maatregelen om op de spoorlijn personenvervoer plaats te laten vinden hebben ook gevolgen voor 
de STAR. Aangezien bij personenvervoer de provincie de verantwoordelijkheid krijgt voor het 
beheer en onderhoud vinden er ook met de STAR onderhandelingen plaats. Met andere woorden, 
de reactivering van de spoorlijn voor het personenvervoer heeft door wijzigingen in de 
Spoorwegwet nogal wat voeten in de aarde. De provincie Groningen houdt de vinger aan de pols 
om er voor te zorgen dat de wijzigen in de Spoorwegwet er niet toe leiden dat de reactivering van 
de lijn Veendam-Stadskanaal onmogelijk wordt. 
De ambitie van het college van Gedeputeerde Staten is om in de huidige bestuursperiode nog een 
realisatiebesluit te nemen. 
 
De fractie wil graag weten wie er onderhandelt met de STAR en van welke subsidies de STAR 
gebruik maakt. 
 

Antwoord 
De onderhandelingen worden door de provincie als toekomstig beheerder gedaan.  
Onze gemeente is hier wel bij betrokken door het ambtelijk en bestuurlijk overleg met partijen.  
 
Het is niet bekend of en van welke subsidieregelingen de STAR gebruikt maakt.  
 
4. Economie en Arbeidsmarkt 
 

36. Vraag 
Blz. 15. Gebundeld uitkering (BUIG) 
Het voorlopige BUIG budget 2016 bedraagt € 13.246.077,00. Dit betekent een verlaging van 
afgerond € 1.300.000,00 ten opzichte van wat er nu in onze begroting staat. Dit levert een nadeel 
op. 
Bij de totstandkoming van de begroting 2016 is rekening gehouden met de normen voor 2015, 
omdat nog onduidelijk was hoe die zich zouden ontwikkelen. Inmiddels is duidelijk geworden dat 
de gemiddelde uitkering in 2016 € 1.400,00 lager uitkomt dan waarmee in de begroting rekening is 
gehouden. In 2016 zijn 930 WWB uitkeringen geraamd. Dit levert een voordeel op van afgerond 
€ 1.300.000,00 (930 x € 1.400,00). 
 
De fractie wil graag weten of het toeval is dat het voor- en nadeel gelijk is. 
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Antwoord 
Dat is inderdaad toeval. Conform een opgave van het Rijk daalt de rijksvergoeding met afgerond 
€ 1.300.000,00. Daartegenover staat dat door het invoeren van de kostendelersnorm en de Wet 
hervorming kindregelingen (verschuiving van vergoedingen vanuit de uitkering naar de belastingdienst) 
de gemiddelde uitkering ongeveer € 1.400,00 lager uitkomt. Gerekend met het aantal geraamde 
uitkeringen van 930 levert dit een daling aan lasten op van eveneens afgerond € 1.300.000,00. 
 
Paragraaf Sociaal Domein 
 

37. Vraag 
Blz. 28. Doorontwikkeling huishoudelijk hulp 
Op 21 maart heeft u door vaststelling van de notitie "Doorontwikkeling huishoudelijke hulp" 
besloten dat we vanaf 1 mei 2016 de volgende wmo-voorzieningen beschikbaar hebben voor 
cliënten die niet zelfstandig of met hulp van het sociaal netwerk hun huishouden kunnen doen. 
- Een Algemene Voorziening Schoonmaakondersteuning (AVS) voor maximaal 104 uur per jaar. 
Cliënten kopen deze zorg met hulp van de HHT/Vangnetregeling zelf in. De eigen bijdrage voor 
deze AVS is geheel 2016 € 5,00 per uur. Minima worden hiervoor gecompenseerd via de 
vangnetregeling. 
- Een maatwerkvoorziening Ondersteuning Huishouden (OH) als de AVS niet toereikend of 
betaalbaar is. 
- Een maatwerkvoorziening Ondersteuning Zelfredzaamheid in combinatie met OH (OZ/OH) als er 
sprake is van geen of verminderde regie. 
Met de zorgorganisaties zijn afspraken gemaakt over de uitvoering van het doorontwikkelde beleid. 
Het is mogelijk dat jurisprudentie of rijksbeleid nog zal leiden tot beleidsbijstelling. In het voorjaar 
van 2016 spreekt de Centrale Raad van Beroep zich uit over de kwestie of het schoonmaakwerk 
nu wel of geen taak van gemeenten is en bij de meicirculaire verwachten we duidelijkheid over de 
rijksbudgetten vanaf 2017. In het najaar vindt besluitvorming plaats over een nieuwe financiële 
compensatieregeling voor de AVS in relatie tot de dan bekende jurisprudentie. 
 
De fractie wil graag weten of het beleid, n.a.v. de juridische uitspraak van 18 mei jl., aangepast 
moet worden en heeft deze uitspraak gevolgen voor de PGB. 
 
Antwoord 
De recente uitspraak van de CRvB wordt nog nader geanalyseerd. Duidelijk is al wel dat HH een 
gemeentelijke verantwoordelijkheid is en blijft. In ons nieuwe beleid hebben wij hierop al geanticipeerd 
en zijn de juiste keuzes gemaakt. In de doorontwikkeling van het beleid voor HH nemen we de analyse van 
de rechtelijke uitspraak mee. Wij komen daarop in het najaar bij u terug. 
 
Als mensen in aanmerking komen voor een maatwerkvoorziening dan houdt men de keus tussen Zorg in 
Natura of een PGB. Dit geldt voor alle maatwerkvoorzieningen Wmo en staat los van de gerechtelijke 
uitspraak over HH. 

 
38. Vraag 

Blz. 29. Overname TSN 
Het aanbod van Buurtzorg/Familiehulp omvatte ook het verzoek van een transitievergoeding van 
€ 91.000,00. Wij hebben besloten om deze niet beschikbaar te stellen. Daarvoor in de plaats stellen 
wij wel een innovatiebudget beschikbaar waarop alle per 1 mei 2016 gecontracteerde aanbieders 
een beroep kunnen doen. Hiervoor is een budget gereserveerd van € 125.000,00. Dit bedrag 
wordt gedekt uit de HHT middelen. 
 

De fractie wil graag weten wat er met innovatiebudget bedoeld wordt. 
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Antwoord 
Het innovatiebudget is bedoeld om aanbieders HH in het kader van doorontwikkeling HH te stimuleren 
tot het opzetten van experimenten en pilots waarmee er nieuwe producten en diensten ontwikkeld 
kunnen worden. Voorwaarde om in aanmerking te komen is dat aanbieders het budget expliciet ten 
gunste moeten inzetten van de dienstverlening aan cliënten.  
 

39. Vraag 
 Blz. 31. Individuele voorzieningen en opvang jeugd 
De solidariteit van de inkoop en inzet van de jeugdzorg leidt tot een verschuiving binnen het 
zorgbudget (ZIN + PGB). Het budget aan het RIGG voor uitvoering van de ZIN stijgt met € 212.000,00. Het 
budget voor PGB daalt met hetzelfde bedrag. 
 
De fractie wil graag weten of er kwaliteitseisen zijn vastgesteld waaraan de zorgaanbieders 
moeten voldoen. Zijn deze kwaliteitseisen voor de cliënt, diegene die indiceert en de PGB toekent 
inzichtelijk en eenvoudig toegankelijk. 
 
Antwoord 
We onderscheiden Zorg in Natura (ZIN) dat voor alle 23 Groninger gemeenten gezamenlijk is ingekocht 
door de RIGG. Daarnaast kunnen cliënten zelf hulp inkopen en organiseren via persoonsgebonden 
budgetten(PGB).  Bij alle ZIN is sprake van contracten/contractmanagement vanuit de RIGG, met daarin 
ook inhoudelijke eisen over de kwaliteit van de hulp. Bij PGB’s ligt er een belangrijke eerste 
verantwoordelijkheid bij de cliënt. Daarnaast bieden zowel de "verordening jeugdhulp Stadskanaal 2015" 
als ook de "nadere regels jeugdhulp Stadskanaal 2015" kaders waarbinnen zorg geleverd en toegekend (of 
geweigerd) kan worden. In het kader van de toezichtsrol van gemeenten is het kwaliteitsvraagstuk 
onderdeel van verdere ontwikkeling. 
 
OMBUIGINGSPLAN 
 
2. Wonen en Voorzieningen 
 

40. Vraag 
Blz. 6. Kunst, muziek en cultuur 
De SKVS (de Pauw) is ontzien bij de vorige ombuigingsronde. Wij stellen nu voor met ingang van 
2017 een taakstelling van 20% op te nemen. Het structurele voordeel bedraagt € 7.000,00. 
De fractie wil graag weten wat de reden is van de 20% taakstelling. 
 
Antwoord 
Bij de vorige ombuigingsoperatie (Ombuigingsplan 2014-2017) is een gezamenlijke taakstelling van 
€ 100.000,00 opgenomen voor de Stichting Centrum voor de Kunsten Zuid-Groningen en de Stichting 
Kunstzinnige Vorming Stadskanaal (De Pauw). Bij de uitwerking is gebleken dat deze taakstelling volledig 
is gerealiseerd door de Stichting Centrum voor de Kunsten Zuid-Groningen. De Stichting Kunstzinnige 
Vorming Stadskanaal (De Pauw) is daarmee ontzien bij de vorige ombuigingsronde. Vandaar het voorstel 
in het Ombuigingsplan 2016-2019 om een taakstelling van 20% op te nemen voor de Stichting 
Kunstzinnige Vorming Stadskanaal (De Pauw). 
 
3. Jeugd en Educatie 
 

41. Vraag 
Blz. 9. Algemene onderwijsvoorzieningen 
Wij verwachten dat het budget voor leerlingenvervoer verlaagd kan worden. Het budget wordt 
jaarlijks niet volledig aangesproken. Op basis van het huidige contract lijkt het mogelijk om 
structureel € 100.000,00 per jaar te besparen. Het voordeel heeft betrekking op de korting wegens 
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de bandbreedte bepaling in het contract. Omdat bij het opstellen van de begroting 2016 niet 
duidelijk was of wij voor het schooljaar 2015/2016 ook weer in aanmerking zouden komen voor 
deze korting is hier in de begroting voorzichtigheidshalve geen rekening mee gehouden. 
Het contract voor het leerlingenvervoer vervalt per 1 augustus 2017. Op dit moment wordt 
onderzocht of wij het vervoer breed (dus zowel leerlingenvervoer, Wmo-vervoer en Openbaar 
vervoer) in één bundel gezamenlijk kunnen aanbesteden. Wij stellen voor, in afwachting van de 
nieuwe contracten in 2017, voorlopig uit te gaan van een taakstelling van € 100.000,00. 
 
De fractie wil graag weten wat er wordt verstaan onder bandbreedte bepaling in het contract. 
 
Antwoord 
We hebben samen met de andere Oost-Groninger gemeenten één overeenkomst met de Grooth bv voor 
het leerlingenvervoer. De afname aan kilometers en de basisbijdrage per gemeente zijn aan het begin van 
de contractperiode vastgelegd. Wanneer het daadwerkelijke gezamenlijke kilometergebruik van alle 
contractpartners een limiet over- of onderschrijdt, vindt er een verrekening plaats met de gemeenten.  
De afstanden tussen deze limieten worden bandbreedtes genoemd. Een bandbreedte bedraagt 5%. 
Alleen met de gemeenten die bijdragen aan deze over- of onderschrijding wordt het voor- of nadeel 
afgerekend. Stadskanaal draagt meer dan 1 bandbreedte bij aan de onderschrijding en is daarmee dus 
voordeliger uit dan bij het begin van de contractperiode.  
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GBS 
 

VOORJAARSNOTA 
 

1. Welzijn en Zorg 
 

42. Vraag 
Blz. 3: Voor het 1e kwartaal staat onder “Aantal behandelde zaken jeugd” geen aantal genoemd terwijl er 
voor 2016 600 zaken zijn begroot. Graag hierop een toelichting. 
 

Antwoord 
Het kost na afloop van een kwartaal enige tijd om alle gegevens te verwerken alvorens een betrouwbaar 
beeld te kunnen geven over het betreffende kwartaal. Dit wordt mede veroorzaakt doordat: 
- we daarbij ook afhankelijk zijn van de snelheid en wijze van administratief afhandelen door de vele 

jeugdhulpaanbieders en de RIGG (de Groninger inkooporganisatie van jeugdhulp); 
- jongeren bijvoorbeeld via huisartsen en specialisten ook jeugdhulp kunnen ontvangen zonder 

tussenkomst van een gemeentelijke medewerker. Ook dan duurt de verwerking enige tijd. 
Bij het aanleveren van de gegevens voor de voorjaarsnota waren de gegevens over het eerste kwartaal 
daarom nog niet volledig bekend. Nu wel. Het aantal indicaties bedraagt over het eerste kwartaal 163 
verdeeld over 109 cliënten.  

 

43. Vraag 
Blz. 4: Graag een nadere toelichting op het Algemeen Toezicht WMO. U wilt dit gaan doen vanuit een 
eigen visie. Komt nadere informatie c.q. de hier bedoelde visie in de Raad aan de orde en zo ja wanneer? 
 

Antwoord 
Het organiseren van het algemeen toezicht is een uitvoeringstaak van het college. Dit geldt voor zowel de 
afbakening van het algemeen toezicht, prioritering als wijze van organiseren. Het algemeen toezicht 
wordt de komende tijd samen met gemeenten in de regio Zuid-Oost Groningen verder uitgewerkt. Zodra 
wij hier meer over weten wordt u uiteraard geïnformeerd.  
 

44. Vraag 
Blz. 4: Gesproken wordt over een transformatieopdracht. Is er een tijdsplanning aan te geven wanneer 
deze opdracht gereed zal zijn? 
 
Antwoord 
Het gehele project loopt van 1 november 2015 tot 31 december 2018. 

 
45. Vraag 

Blz. 6: Eigen bijdragen. Er is in de begroting een opbrengst geraamd van  
€ 271.000,00. Feitelijk komt er maar € 21.000,00 binnen. Klopt het dat er door de gemeente foutief is 
begroot en zo ja, wat gaat u doen om dit in het vervolg te voorkomen? 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 34 (PvdA). 

 
46. Vraag 

Blz. 6: Uitvoeringskosten. Kunt u uitleggen wat en wie pijlerpartners zijn? 
 
Antwoord 
Voor de (voorheen) AWBZ- taken is de inkoop van de zorg in 3 pijlers georganiseerd: Begeleiding 
Individueel, Begeleiding Groep en Algemene Voorzieningen. Per Pijler is één partij gecontracteerd met 



17 

 

ruime kennis en ervaring in de uitvoering van de zorg. De pijlerpartner vervult een intermediaire rol 
tussen gemeenten en de overige Uitvoerders (zorgaanbieders). In cluster Oost vindt maandelijks overleg 
(Pijlerpartneroverleg) plaats tussen de Pijlerpartners en de gemeenten.  
De Pijlerpartner: 
- fungeert als sparringpartner van samenwerkende gemeenten binnen het cluster, met betrekking tot de 
   dienstverlening in de eigen pijler en sociaal domein breed; 
- adviseert het cluster over kwaliteit/kwaliteitsbewaking, contractbeheer, invulling en uitvoering van de  
   dienstverlening, administratie, doorontwikkeling, innovatie en transformatie; 
- adviseert de samenwerkende gemeenten over invulling en uitvoering van de dienstverlening,  
  doorontwikkeling, innovatie en transformatie; 
- ondersteunt het cluster op onder andere procesmatig, administratief gebied en op het gebied van  
  contractbeheer; 
- draagt zorg voor structureel samenwerkingsoverleg met uitvoerende partijen, gericht op onder andere  
   kennisdeling, borging van de samenhang, innovatie, intensivering samenwerking, verbetering kwaliteit,  
   vermindering zwaardere zorg, kennisoverdracht en personeelsmobiliteit. 
 
Voor cluster Oost zijn de navolgende Pijlerpartners gegund: 
- de Kunstsmederij op het perceel Begeleiding Individueel (BGI); 
- Humanitas DMH op het perceel Begeleiding Groep (BGG); 
- Zorgroep Meander op het perceel Algemene Voorziening.  
 

2. Wonen en Voorzieningen 
 

47. Vraag 
Blz. 7: Reactivering spoorlijn. U verwijst naar de aan wijzigingen onderhevige Spoorwet. De spoorweg 
Veendam-Stadskanaal is geen hoofdspoor, maar een toeristisch spoor. De provincie is verantwoordelijk 
voor beheer en onderhoud. Ook dat is nieuw. Onze vragen zijn; 
o Welk(e) artikel(en) van de Spoorwegwet zijn er in dit kader gewijzigd? 
o Voor wat geldt nu de zin “Ook dat is nieuw”? De wijzigingen in de Spoorwegwet en/of geen 
 hoofdspoor en/of beheer en onderhoud voor de provincie? 
 
Antwoord 
Op 15 december is de vernieuwde Spoorwegwet ingegaan. De nieuwe wet omvat onder andere de 
implementatie van Europese standaardregels, wijzigingen in de manier waarop ProRail de 
gebruiksvergoeding berekent en wijzigingen in de rol van de Autoriteit Consument en Markt (ACM). 
Tegelijk zijn de Wet Lokaal Spoor en het Besluit Bijzondere Spoorwegen ingegaan. De Wet Lokaal spoor 
richt zich op het toekennen van verregaande verantwoordelijkheden aan provincies (dat is nieuw) en 
metropoolregio’s voor hun tram- of metronetwerk. Het Besluit Bijzondere Spoorwegen bevat regels waar 
bedrijven met een spooraansluiting aan moeten voldoen, maar ook bijvoorbeeld over museumlijnen zoals 
dat van de STAR. Bij het Besluit Bijzondere Spoorwegen gaat het hier vooral om technische regels in 
verband met de veiligheid. 

 
48. Vraag 

Blz. 9: Diefstal segment Polstokhoogspringmat: Is hier geen sprake van vergoeding door de verzekering? 
Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 
Nee, wij zijn daarvoor niet verzekerd. Door roerende zaken niet te verzekeren wordt premie bespaard.  
Die besparing weegt langjarig op tegen het risico van schade of diefstal.  
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49. Vraag 
Blz. 10: Doortrekken Nederlandlaan. Klopt het dat na het doortrekken van de Nederlandlaan naar de 
Europalaan de Luxemburglaan zou worden geknipt? Zo ja, wanneer wordt hiermee gestart? 
 
Antwoord 
Ter hoogte van de Gelderselaan ter plaatse van de wegversmalling zal een knip worden aangebracht. 
Daarvoor moet een verkeersbesluit worden genomen. Deze is in voorbereiding.   
 

3. Jeugd en Educatie 

 
50. Vraag 

Blz. 11: Kunt u voor degenen die het niet weten kort weergeven wat de hoger beroepzaak tegen de 
Stichting Primenius behelst? 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 12 (SP). 
 

51. Vraag 
Blz. 12: De specifieke uitkering onderwijsachterstand is verhoogd o.m. om er voor te zorgen dat de 
didactische medewerkers aan de taalnormen voldoen. Is hier sprake van niet de juiste persoon op de 
juiste plek? Deze medewerkers worden toch vanuit hun opleiding en professie geacht aan de maatstaven 
te voldoen? Graag uitleg/toelichting. 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 9 (CDA). 
 

4. Economie en Arbeidsmarkt 
 

52. Vraag 
Blz. 13: Intensivering grensoverschrijdende samenwerking. Hoeveel van onze cliënten hebben wij in het 1e 
kwartaal aan een baan in Duitsland kunnen helpen? 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 3 (CDA). 
 

53. Vraag 
Blz. 13: Commissie Ruim Baan voor Oost-Groningen. Eén van de vijf ontwikkelde speerpunten is 
“Aardbevingen”. Waarom is dat een speerpunt voor deze regio? 
 
Antwoord 
Om er voor te zorgen dat ook ondernemers en hun werknemers vanuit Oost-Groningen hiervoor 
werkzaamheden gaan/kunnen verrichten. Het mag duidelijk zijn dat dit ten goede komt aan de 
werkgelegenheid in Oost-Groningen.    
 

54. Vraag 
Blz. 15: Tinnegieter. Wanneer loopt de garantstellingtermijn af? 
 
Antwoord 
Mei 2017. 
 
 
 



19 

 

5. Ruimte en Milieu 
 

55. Vraag 
Blz. 16: ODG: Kunt u toelichting  waarom er een vertraging is geweest in de invoering van het LOS? 
 
Antwoord 
De vertraging is ontstaan omdat de eerste aanbestedingsprocedure niet juist is verlopen. Daardoor is de 
hele aanbestedingsprocedure opnieuw gedaan om geen onnodige risico’s te lopen.  
Daarnaast is geconstateerd dat er in de administratieve organisatie van de ODG extra werkzaamheden 
moesten worden verricht voordat er daadwerkelijk een start kon worden gemaakt met de invoering van 
het LOS 
 

56. Vraag 
Blz. 17: Actualisatie ronde bestemmingsplannen: het bedrag van de winnende offerte ligt 65.000 Euro 
hoger dan het begrootte bedrag. Hoe kan dit? 
 
Antwoord 
Het betreft een aanbestedingsnadeel. Dat heeft de volgende oorzaken: 
- de kosten voor de bestemmingsplannen zijn met € 140.000,00 in totaal € 45.000,00 meer dan op 

voorhand ingeschat. Het experimentele karakter van een bestemmingsplan met verbrede reikwijdte 
leidt er toe dat er meer communicatie en afstemming moet plaatsvinden dan op voorhand was 
ingeschat; 

- de geoffreerde kosten voor de Mer-procedure zijn hoger dan ingeschat. In de voorjaarsnota 2015 zijn 
wij er van uitgegaan dat alleen voor het landelijk gebied een Mer-rapportage moet worden opgesteld, 
à € 20.000,00. Op basis van de offerte en inschatting van Rho adviseurs moet tevens een Mer-
rapportage voor de kernen worden opgesteld. Zij offreren voor beide Mer-rapportages een bedrag van 
in totaal € 40.000,00. Dit is € 20.000,00 meer dan begroot.  

 
Algemene dekkingsmiddelen en onvoorzien 

 
57. Vraag 

Blz. 21: Laatste alinea. Kunt u deze alinea nader uitleggen. Het is nu een erg cryptische omschrijving. Er is 
sprake van een daling van 2.000 Euro door wijziging in de decentralisatie-uitkering. De wijziging is 
veroorzaakt doordat het totaal aantal aanvragen voor deze uitkering groter is geworden terwijl het 
budget niet is gegroeid. 
 
Antwoord 
De omvang van de pot (de decentralisatie-uitkering) voor Brede scholen en combinatiefunctionarissen  
staat op macroniveau vast terwijl meer gemeenten een aanvraag hebben ingediend om aanspraak te 
maken op een deel van deze pot. Dat betekent dat de beschikbare middelen over meer moeten worden 
verdeeld zodat iedereen een beetje minder krijgt.  
 

58. Vraag 
Blz. 23: Kunt u kort weergeven wat o.a. wordt verstaan onder onvermijdelijke maatregelen en dringend 
gewenste maatregelen in de Informatievoorziening en Automatisering. Is er binnen de organisatie een 
meerjarenplan mbt deze voorzieningen?  
 
Antwoord 
Ja, we werken met een meerjarenplan, het zogenaamde Informatiebeleidsplan. Deze wordt ieder jaar 
geactualiseerd. In dit plan worden de lange termijn ontwikkelingen geschetst en de concrete plannen voor 
de eerstvolgende twee jaren uitgewerkt. Aanvang dit jaar is het informatiebeleid geactualiseerd en zijn de 
concrete maatregelen voor 2016 en 2017 bepaald. Hierbij is rekening gehouden met het feit dat de 
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gemeente een financiële ombuigingsoperatie in gang heeft gezet. Ten eerste is de innovatie die voor 2016 
en 2017 wordt voorgesteld onvermijdelijk. Hetgeen wordt voorgesteld zijn de noodzakelijke maatregelen 
om betrouwbaar en met name veilig te kunnen blijven werken met onze ICT. Aanvullend zijn enkele 
investeringen nodig om aan nieuwe en wijzigende wet- en regelgeving te kunnen blijven voldoen en onze 
(digitale) dienstverlening op peil te kunnen houden. Met name dat zijn de dringend gewenste 
maatregelen. Echt "vrije wensen" die zonder (ernstige) consequenties kunnen worden uitgesteld, zijn in 
het licht van de ombuigingen uitgesteld tot in ieder geval na 2017. 
 
OMBUIGINGSPLAN 
 

1. Welzijn en Zorg 
 

59. Vraag 
Blz. 3. Algemeen Maatschappelijk Werk. Er is € 226.000,00 beschikbaar voor mantelzorgwaardering. 
€ 15.000,00 voor jonge mantelzorgers, € 7000,00 voor Welstad en € 200.000,00 voor waardering 
mantelzorgers. Totaal is dit € 222.000,00 en geen € 226.000,00. Waar is de overgebleven € 4000,00 voor 
bestemd? 
Er wordt van een forse onderbesteding van het beschikbare budget gesproken. Hoe groot is het 
onderbestede bedrag? 
 
Antwoord 
Wij zijn uitgegaan van 2.000 aanvragen voor een Blijk van waardering van € 100,00. Hierdoor was er nog 
enige ruimte in het budget (€ 4.000,00). Inmiddels heeft u ook het ombuigingsplan ontvangen, daarin 
wordt voorgesteld om € 20.000,00 uit dit budget in de ombuiging mee te nemen. Dit is mogelijk omdat de 
verwachting er ligt, dat het op basis van het landelijke cijfers geschatte aantal mantelzorgers dat in onze 
gemeente voor een Blijk van Waardering in aanmerking komt (circa 2.000), er niet werkelijk is en/of zich 
hiervoor niet allemaal zullen inschrijven. 
In december 2015 hebben 400 mantelzorgers een Blijk van waardering van € 100 ontvangen, in totaal  
€ 40.000,00. Van het beschikbare budget voor de Blijk van waardering van € 200.000,00 resteert een 
onderbesteding van € 160.000,00. 
 

2. Wonen en Voorzieningen 
 

60. Vraag 
Blz. 6. Wegen. Het is toegestaan een deel van de veegkosten (algemeen geaccepteerd 20%) onder de 
rioolheffing te brengen. Graag de term “algemeen geaccepteerd” nader toelichten. 
 
Antwoord 
Straatvegen dient verschillende doelen: een schone omgeving, verkeersveiligheid, afvalinzameling en het 
functioneren van het riool. Het laatste doel legitimeert dat 20% van de veegkosten mag worden gedekt 
uit de rioolheffing. Bij een (accountants)controle op de onderbouwing van de rioolheffing wordt een 
toerekening van 20% van de veegkosten algemeen geaccepteerd.  

 

6. Bestuur en Dienstverlening 
 

61. Vraag 
Blz. 12. Externe communicatie. U stelt voor om hierop € 10.000,00 te bezuinigen. Wat gaat u concreet 
schrappen? 
 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 10 (CDA). 
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62. Vraag 
Blz. 13. Openbare orde en veiligheid. Opvang zwerfdieren. Wat is het totaalbedrag per jaar dat wij aan 
opvang zwerfdieren uitgeven? 
 
Antwoord 
De  Stichting Dierenasiel Ter Marse ontvangt in 2016 een vergoeding van € 47.200,00.  
Een deel hiervan (€ 3.500,00) betreft niet wettelijke taken: sterilisatie van opgevangen zwerfdieren en 
voor de kosten voor de dierenambulance. 
 

63. Vraag 
Blz. 13. Bijdrage Burgernet. Wat is de oorzaak dat het bedrag per inwoner zo fors daalt? 
 
Antwoord 
De aanleiding voor de kostenreductie heeft een aantal oorzaken te weten: 
- aanpak en borging van Burgernet is landelijk geprofessionaliseerd en gestroomlijnd;  
- een aantal taken als relatiebeheer, communicatiebeheer en de beleidstaken worden nu door de 

gezamenlijke gemeenten zelf gedaan.   
 

64. Vraag 
Blz. 14. Verhoging toeristenbelasting. Is deze verhoging net zoals in het verleden in samenwerking met de 
gemeenten Bellingwedde en Vlagtwedde vastgesteld? 
 
Antwoord 
De toeristenbelasting bedraagt in alle drie de gemeenten  € 0,75 per persoon per overnachting. Dit is 
enkele jaren geleden tussen de drie gemeenten zo afgesproken. Er vindt tussen de drie gemeenten 
regelmatig portefeuillehoudersoverleg plaats over afstemming van zaken op recreatief en toeristisch 
gebied. Ook de (verhoging) van de toeristenbelasting is de laatste tijd onderwerp van gesprek geweest. 
Afgesproken is nu dat elke gemeente zelfstandig bepaalt of ze de toeristenbelasting verhoogt en zo ja met 
hoeveel. 



22 

 

Fractie Mellies 
 

VOORJAARSNOTA/PERSPECTIEFNOTA 
 

1. Welzijn en Zorg 
 
65. Vraag 

  
Stichting Vluchtelingenwerk Noord Nederland (SVWNN): Voor 2016 is er vanuit het Participatiebudget 
een bedrag van € 32.000,- beschikbaar gesteld. Vanaf 2017 vervalt deze bijdrage. Wat is hiervan de 
reden?  

  
Antwoord 
De reden daarvoor is omdat de activiteiten van Vluchtelingenwerk niet meer voldoen aan de 
voorwaarden van het Participatiebudget. Vluchtelingenwerk richt zich primair op maatschappelijke 
begeleiding en niet op scholing en arbeid. Dit is zo opgenomen in de Perspectiefnota, programma 1 
Welzijn en Zorg (blz. 8). 

 

2. Wonen en Voorzieningen 
 

66. Vraag 
Investering nieuwe polsstokhooginstallatie: Hoeveel mensen maken hier gebruik van? En hoe frequent?  

 
Antwoord 
De Atletiek vereniging, Nelli Cooman Games en leerlingen van het voortgezet onderwijs maken gebruik 
van de polsstokhoog installatie.  
 

67. Vraag 
Huisvesting statushouders: In hoeverre heeft de huisvesting van statushouders in onze gemeente 
gevolgen voor de wachtlijsten?  

 
Antwoord 
In het lokaal akkoord 2016 tot en met 2020 (u ter kennisgeving toegezonden op 25 mei 2016) hebben wij 
met de woningcorporaties afgesproken dat statushouders worden gehuisvest via de corporaties. Jaarlijks 
wordt de huisvestingstaakstelling met de corporaties afgestemd. De huisvesting van statushouders is een 
vast agendapunt van het bestuurlijk overleg wonen. Wij monitoren hoeveel statushouders er worden 
gehuisvest en waar zij een woning hebben gekregen. Op basis daarvan bepalen gemeente en corporaties 
in overleg of de afspraken ongewijzigd voortgezet kunnen worden. De meeste statushouders worden 
gehuisvest door Lefier. In haar "bod 2017" (brief dd 31 maart 2016) geeft Lefier aan nog geen verdringing 
ten opzichte van andere doelgroepen te voorzien/ervaren. 

 

3. Jeugd en Educatie 
 

68. Vraag 
Hoger beroepszaak van Stichting Primenius (voorheen stichting Fidarda): Wat is het financiële risico 
indien de rechtbank ten nadele van ons beslist?  

 
Antwoord 

Zie antwoord vraag 12 (SP). 
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4. Economie en Arbeidsmarkt 
 

69. Vraag 
Rapport ‘Kop d’r veur’’: wat is de stand van zaken v.w.b de uitvoering vijf ontwikkelde speerpunten 
(Aardbevingen, Landbouw, Zorg, Recreatie en Toerisme en Werken in Duitsland) uit het rapport 'Kop d,r 
veur'?  
 
Antwoord 
De twee gebiedsregisseurs zijn hierin leading. Momenteel wordt geïnventariseerd wat er op deze vijf 
speerpunten aan laaghangend fruit beschikbaar is als het gaat om ondernemersinitiatieven. Tevens 
worden er op dit moment een tweetal klankbordgroepen ingesteld. Eén bestaande uit vooral 
ondernemers en enkele vertegenwoordigers uit het onderwijs. En een andere bestaande uit ondernemers 
en enkele vertegenwoordigers uit het onderwijs en de zorg. 
 

70. Vraag 
Rapport ‘Kört veur de kop’: In het rapport 'Kört veur de kop' wordt een kanttekening gemaakt dat er 
allerlei hardnekkige beelden en aannames circuleren. Zo wordt er gesuggereerd dat er binnen Wedeka 
een 'verborgen financiële last' van tenminste € 1.5 miljoen huist (in de vorm van niet uitbetaalde 
achterstallige verlofuren). Klopt dit, of niet?  

 
Antwoord 
Nee, er is geen verborgen last. Het klopt wel dat er achterstallige verlofuren zijn. Medewerkers hebben 
dat gespaard om later op te nemen of om bijvoorbeeld eerder met pensioen te gaan. Dit leidt dus alleen 
maar tot een financiële last als dit verlof daadwerkelijk ineens moet worden uitbetaald.  Overigens speelt 
dit "probleem" bij nagenoeg alle bedrijven.  
 

5. Ruimte en Milieu 
 

71. Vraag 
Actualisatieronde bestemmingsplannen: In de voorjaarsnota 2015 was al € 90.000,- extra begroot voor 
de actualisatieronde van de bestemmingsplannen; daar bovenop komt nog eens een 
aanbestedingsnadeel van € 65.000,-. In totaal dus € 135.000,- extra! Met hoeveel procent is het originele 
begrotingsbedrag hiermee overschreden? En wat is daarvan de reden?  

 
Antwoord 
Het structurele budget van product 58 (bestemmingsplannen) is € 68.000,00. In de voorjaarsnota 2015 
heeft u incidenteel € 90.000,00 ten behoeve van de actualisatie van alle bestemmingsplannen 
beschikbaar gesteld. Daarbij heeft u ook besloten om vanaf 2018 het structurele budget van € 68.000,00 
structureel te verlagen tot € 40.000,00. Daarmee heeft u een structurele bezuiniging van € 28.000,00 
gerealiseerd 
 
De incidentele overschrijding van € 65.000,00 betreft een aanbestedingsnadeel. Voor de oorzaken 
daarvan verwijzen wij u naar de beantwoording van vraag 56 (GBS).  
 

6. Bestuur en Dienstverlening 
 

72. Vraag 

Aanstelling drie BOA’s: Zijn dit fulltime functies?  
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Antwoord 
Van de drie Boa’s is 1 BOA fulltime aangesteld en zijn twee BOA’s in deeltijd (totaal fte 2,89) aangesteld.   
 

Paragraaf Sociaal Domein 
 

73. Vraag 
Huishoudelijke Hulp: Wat zijn de consequenties van de recente uitspraak van de CRvB voor het huidig 
beleid? En is er al duidelijkheid over de rijksbudgetten vanaf 2017?  

 
Antwoord 
Zie antwoord vraag 37 (PvdA). 
 
Bij de meicirculaire 2016 van het ministerie van BZK verwachten wij meer duidelijkheid over de 
rijksbudgetten vanaf 2017. 
 

74. Vraag 
WMO: Hoe komt het dat veel gemeenten – en ook wij – zoveel overhouden van het WMO budget?  

 
Antwoord 
Het kent een veelheid aan factoren. Die worden in de jaarrekening 2015 nader toegelicht.  


